
Rada Miejska 

w Nowym Mieście Lubawskim 

 

P r o t o k ó ł   Nr XLII /2006 

 

z XLII - giej sesji Rady Miejskiej  w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu  

13 kwietnia 2006 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego. 

Sesję rozpoczęto o godz. 10 - tej , a zakończono o godz. 12, 45. 

Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 14 radnych . 

Nieobecny radny: Ryszard Kordalski. 

(Lista obecności stanowi Zał. Nr 1 do protokołu). 

Obrady prowadzili najstarszy wiekiem radny – Jerzy Szczepański  oraz  Przewodniczący 

Rady Miejskiej – Grzegorz Chętnicki. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

- Burmistrz Miasta                                             -  Lidia Grabowska 

- Zastępca Burmistrza                                        - Józef Blank 

-  Skarbnik Miejski                                             -  Maria Wróblewska 

- Adwokat                                                          -  Tomasz Kwiatkowski 

- Kierownik  Referatu Organizacyjnego            -  Dariusz Sobaszkiewicz 

 

Zatwierdzony porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. ZłoŜenie ślubowania przez radnych. 

3. Stwierdzenie quorum. 

4.   Wybór sekretarza obrad . 

5.   Przedstawienie porządku obrad . 

6. Wybór przewodniczącego Rady Miejskiej: 

a) zgłaszanie kandydatów , 

b) powołanie Komisji Skrutacyjnej , 

c) określenie zasad głosowania , 

d) głosowanie tajne, 

e) ogłoszenie wyników głosowania. 

7. Wybór  wiceprzewodniczących Rady Miejskiej : 

a) zgłaszanie kandydatów , 
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b) głosowanie tajne, 

c) ogłoszenie wyników głosowania. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie powołania stałych komisji i Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim. 

9. Zakończenie posiedzenia. 

Przebieg posiedzenia: 

Ad. pkt. 1 

Jerzy Szczepański - najstarszy wiekiem radny na podstawie art. 20 ust. 2c ustawy z dnia  

8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym dokonał otwarcia XLII-giej sesji  Rady Miejskiej. 

 

Ad. pkt. 2 

W tym punkcie porządku obrad po odczytaniu przez najstarszego wiekiem radnego- Jerzego 

Szczepańskiego  roty ślubowania wszyscy radni obecni na sesji złoŜyli  ślubowanie:     Straus 

Adam wypowiadając słowo ślubuję, a Mączkowski Jacek, Łydziński Mieczysław, 

Karczyńska Lilia, Kłosowski Wojciech, Smiechowska Alina, Kołakowska Irena, Makowski 

Roman, Osmański Jan, Szczepański Jerzy, Dąbrowski Zygmunt, Laskowski Zdzisław, 

Karbowska Krystyna i Chętnicki Grzegorz wypowiadając słowo ślubuję z dodaniem zdania : 

Tak mi dopomóŜ Bóg. 

 

Ad. pkt. 3 

Jerzy Szczepański - najstarszy wiekiem radny na podstawie listy obecności stwierdził, Ŝe  

w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi kworum, a więc obrady są prawomocne. 

Ad. pkt. 4 

Najstarszy wiekiem radny – Jerzy Szczepański na sekretarza obrad zaproponował pierwszego 

z listy obecności radnego – Adama Strausa. Radni nie zgłosili innych propozycji. Rada 

Miejska przy 13 głosach "za" i 1 wstrzymującym się wybrała radnego Adama Strausa na 

sekretarza obrad.  

Ad. pkt. 5 

Radni nie zgłosili propozycji zmian w porządku obrad. 

Przewodniczący obrad przedstawił porządek obrad po dokonanej zmianie.  

Ad. pkt. 6  

Następnie przystąpiono do wyboru  Przewodniczącego Rady Miejskiej: 

a/  Radni zgłosili  następujące kandydatury na Przewodniczącego Rady Miejskiej: 

1. Grzegorza Chętnickiego, który wyraził zgodę na kandydowanie, 
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2.  Jerzego Szczepańskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie. 

     W związku z powyŜszym na karcie do głosowania umieszczono kandydatury: 

1. Grzegorza Chętnickiego, 

2. Jerzego Szczepańskiego. 

b/  Radni zgłosili następujące kandydatury do Komisji Skrutacyjnej: 

1. Irenę Kołakowską, 

2. Alinę Śmiechowską, 

3. Zdzisława Laskowskiego. 

którzy wyrazili zgodę na kandydowanie. 

Na przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej radni zgłosili kandydaturę Ireny Kołakowskiej, 

która wyraziła zgodę na kandydowanie. 

    Z kolei Przewodniczący obrad – Jerzy Szczepański  po odczytaniu poddał pod głosowanie      

    projekt  uchwały w sprawie powołania  Komisji Skrutacyjnej dla przeprowadzenia  wyboru  

    Przewodniczącego  oraz  wiceprzewodniczących Rady Miejskiej.  

Rada Miejska jednomyślnie (14 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XLII/301/06 - stanowi  Zał. Nr 2 do protokołu. 

c/  Projekt zasad głosowania na Przewodniczącego i wiceprzewodniczących Rady 

Miejskiej przedstawiła Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej – Irena Kołakowska. 

 Radni nie zgłosili innych propozycji. 

Z kolei  Przewodniczący obrad – Jerzy Szczepański  poddał pod głosowanie projekt zasad 

głosowania.  Rada Miejska jednomyślnie przyjęła zasady głosowania, stanowiące Zał. Nr  3 

do protokołu. 

d/ Komisja Skrutacyjna przeprowadziła głosowanie tajne  na Przewodniczącego Rady 

Miejskiej za pomocą kart do głosowania, 

e/ Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – Irena Kołakowska odczytała protokół  Komisji 

Skrutacyjnej - stanowiący Zał. Nr 4 do protokołu. 

 Z kolei Przewodniczący obrad – Jerzy Szczepański  stwierdził, Ŝe Rada Miejska podjęła 

uchwałę  w sprawie wyboru Przewodniczącego  Rady Miejskiej. 

Uchwała Nr XLII/302/06 - stanowi Zał. Nr 5 do protokołu 

Burmistrz - Lidia Grabowska  przekazała gratulacje wraz z kwiatami  nowo wybranemu 

Przewodniczącemu Rady Miejskiej – Grzegorzowi Chętnickiemu.       

Następnie przewodniczący obrad – Jerzy Szczepański  złoŜył gratulacje i przekazał 

prowadzenie obrad sesji nowo wybranemu Przewodniczącemu Rady Miejskiej Grzegorzowi 

Chętnickiemu. 
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 Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Chętnicki stwierdził: chciałbym 

przywitać bardzo serdecznie panią Burmistrz, pana Burmistrza, panie i panów radnych. Czuję 

się stremowany. Pierwszy raz stoję przed takim audytorium, a zarazem czuję się zaszczycony, 

Ŝe dokonano wobec mojej skromnej osoby wyboru na tak zaszczytne , a zarazem 

odpowiedzialne stanowisko, jakim jest pełnienie funkcji przewodniczącego Rady Miejskiej. 

Chciałbym jednocześnie państwa zapewnić, Ŝe dołoŜę wszelkich starań, aŜeby godnie 

prezentować ten urząd. Kadencja nasza jest bardzo krótka, ale wspólnie w rozmowach przed 

dzisiejszą sesją z paniami i panami radnymi uznaliśmy, Ŝe będziemy ogniwem, które połączy 

przerwany łańcuch pomiędzy radami: starą radą i nową radą, która działała i będzie działała 

przez okres 4-letni. Chciałbym prosić władze miasta jak i państwa radnych  o zbudowanie 

jakiegoś trwałego fundamentu, który pozwoliłby nowej Radzie budować nowe zadania, które 

przed nią na pewno się otworzą.  Jak juŜ zaznaczyłem okres naszej kadencji będzie bardzo 

krótki, lecz na pewno z mojej strony jak i ze strony władz  oraz radnych jest działanie, które 

powinno być owocne dla rozwoju miasta, a tym samym poprawy Ŝycia naszych 

mieszkańców. Kończąc chciałbym jeszcze raz zaprosić władze miasta jak i radnych do 

wspólnego, owocnego, a przede wszystkim zgodnego działania na rzecz naszego miasta. 

 

Ad. pkt. 7 

Z kolei  przystąpiono do wyboru  wiceprzewodniczących Rady Miejskiej. 

a/ Radni zgłosili następujące kandydatury na wiceprzewodniczących Rady Miejskiej: 

1. Mieczysława Łydzińskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie; 

2. Wojciecha Kłosowskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie; 

3. Lilii Karczyńskiej, która nie wyraziła zgody na kandydowanie; 

4. Jana Osmańskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie. 

     W związku z powyŜszym na karcie do głosowania umieszczono  kandydatury: 

      1. Mieczysława Łydzińskiego, 

      2. Wojciecha Kłosowskiego, 

       3. Jana Osmańskiego 

     Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej – Irena Kołakowska objaśniła zasady głosowania na   

     wiceprzewodniczących Rady Miejskiej. 

     b/  Komisja Skrutacyjna przeprowadziła głosowanie tajne  na wiceprzewodniczących      

     Rady Miejskiej za pomocą kart do głosowania, 

c/  Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – Irena Kołakowska odczytała protokół  Komisji 

Skrutacyjnej - stanowiący Zał. Nr 6 do protokołu. 
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Z kolei Przewodniczący obrad – Jerzy Szczepański  stwierdził, Ŝe Rada Miejska podjęła 

uchwałę  w sprawie wyboru   wiceprzewodniczących  Rady Miejskiej. 

Uchwała Nr XLII/303/06 - stanowi Zał. Nr 7 do protokołu. 

Burmistrz elekt - Lidia Grabowska  przekazała gratulacje wraz z kwiatami  nowo 

wybranym wiceprzewodniczącym Rady Miejskiej -  Wojciechowi Kłosowskiemu i Janowi 

Osmańskiemu. 

Ad. pkt. 8 

Radni przed sesją zadeklarowali się na piśmie do pracy w stałych komisjach i Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej. Przewodniczący Rady Miejskiej – G. Chętnicki odczytał 

kandydatury, stanowiące Zał. Nr 8 do protokołu.  

            1)  Komisja BudŜetu , Finansów i Planowania: 
                  a) Zygmunt Dąbrowski 
                  b) Jan Osmański 
                  c) Adam Straus 
                  d) Lilia Karczyńska 
                  e) Zdzisław Laskowski 
                  f) Mieczysław Łydziński 
                  g) Wojciech Kłosowski 
             2) Komisja do Spraw Gospodarczych i Mieszkaniowych : 
                  a) Jerzy Szczepański 
                  b) Irena Kołakowska 
                  c) Jacek Mączkowski 
                  d) Wojciech Kłosowski 
                  e)  Grzegorz Chętnicki 
             3) Komisja Zdrowia , Oświaty i Kultury : 
                  a) Lilia Karczyńska 
                  b) Irena Kołakowska 
                  c) Zdzisław Laskowski 
                  d) Roman Makowski 
             4)  Komisja Porządku Publicznego, Ochrony PrzeciwpoŜarowej i Ochrony            
                  Środowiska: 
                 a) Roman Makowski 
                  b)Krystyna Karbowska 
                  c) Alina Śmiechowska 
                  d) Jacek Mączkowski                                        
            Komisja Rewizyjna : 

1) Krystyna Karbowska 
2) Alina Śmiechowska 
3) Jerzy Szczepański 
4) Zygmunt Dąbrowski 
5) Mieczysław Łydziński 
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Na przewodniczących i wiceprzewodniczących stałych komisji Rady wybrano: 

1) Komisja BudŜetu, Finansów i Planowania : 
    Przewodniczący          -  Zygmunt Dąbrowski 
    Wiceprzewodniczący  -  Mieczysław Łydziński  
2) Komisja do Spraw Gospodarczych i Mieszkaniowych: 
    Przewodniczący            - Jerzy Szczepański 
    Wiceprzewodniczący    -  Jacek Mączkowski 
3) Komisja Zdrowia , Oświaty i Kultury 
    Przewodniczący            - Lilia Karczyńska 
    Wiceprzewodniczący    -  Irena Kołakowska  
4) Komisja Porządku Publicznego, Ochrony PrzeciwpoŜarowej i Ochrony Środowiska: 
    Przewodniczący            -   Roman Makowski 
    Wiceprzewodniczący    -   Alina Śmiechowska 
 

Na przewodniczącego Komisji Rewizyjnej powołano Krystynę Karbowską, a na 

wiceprzewodniczącego – Mieczysława Łydzińskiego. 

 

Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – G. Chętnicki po odczytaniu poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie powołania stałych komisji i Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Nowym Mieście Lubawskim. 

Rada Miejska przy 13 głosach „za” i 1 wstrzymującym się podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XLII/304/06 – stanowi Zał. Nr 9 

 do protokołu. 

 

 Ad. pkt. 9 

Na zakończenie sesji głos zabrała Burmistrz Miasta – L. Grabowska stwierdzając: 

chciałabym złoŜyć Ŝyczenia świąteczne, smacznego jajka, dobrego dyngusa i miłej  

rodzinnej atmosfery przy stole świąt wielkanocnych, napełnienia ducha i ciała, czego 

serdecznie wszystkim w gronie rodzinnym i nie tylko Ŝyczę. 

 Skoro jestem przy głosie chciałabym kilka spraw skierować do Wysokiej Rady, do 

Pana Przewodniczącego, wiceprzewodniczących, przewodniczących i 

wiceprzewodniczących komisji. Cieszę się ogromnie, Ŝe dzisiejsza sesja spowodowała 

wybór władz Rady Miasta, Ŝe mamy juŜ organy w tej Radzie, które będą mogły ponownie 

pracować, zgłaszać wnioski i opinie zarówno do przewodniczącego jak i do mnie. Organ 

burmistrza, wójta, prezydenta to nie tylko organ wykonawczy. To takŜe realizator zadań 

zleconych przez Wojewodę. To takŜe kierownik Urzędu i bezpośredni przełoŜony 

jednostek organizacyjnych. To takŜe szef obrony cywilnej. Rada natomiast ma radzić, 

pomagać, sprzyjać i myślę, Ŝe tak będzie. Dowodem są obrady dzisiejszej sesji zgodne, aŜ 
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wydawałoby się niektórym, Ŝe coś tu nie gra. Zawsze sesje były bardzo burzliwe, zajęte 

walką, a nie zajęte rozwiązywaniem problemów dla społeczeństwa. Jestem pełna nadziei  

i przekonana, Ŝe ta Rada tworząc razem z burmistrzem samorząd terytorialny będzie starała 

się o dobro mieszkańców, o dobro miasta. To jest cel nadrzędny.  Ślubowali państwo 

dzisiaj bardzo waŜną rotę. NiechŜe ta rota ślubowania zapisana w pamięci pozostanie na 

zawsze. Ja natomiast chciałabym wrócić do swojej roty ślubowania, którą mam na biurku  

i która jest moim aktem zatrudnienia.  Nie mam innego aktu zatrudnienia jak roty 

ślubowania, którą złoŜyłam przed radnymi, którzy byli wcześniej w tej kadencji  

i zaświadczenia, Ŝe jestem  wybrana burmistrzem w bezpośrednich wyborach. To są moje 

dowody zatrudnienia. Gdziekolwiek jestem, w bankach, urzędach, wszędzie przy 

podpisywaniu umów muszę przedstawić ten dokument. Mówię to po to, Ŝeby zdać sobie 

sprawę z tego co znaczy ślubowanie. To jest tak jak w małŜeństwie: wierność a zdrada. Ja 

ślubowałam, Ŝe powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra publicznego i 

pomyślności mieszkańców, teŜ dopowiedziałam tak mi dopomóŜ Bóg jak wielu, prawie 

wszyscy z nas, a pierwszy pewnie się zagapił, teŜ by powiedział. Dzisiaj do wywiadu 

telewizyjnego pytano mnie jak mi się pracowało bez Rady. Trudno mi się pracowało, ale 

zawsze pracowałam z urzędem do przodu. Zawsze miałam coś jeszcze uchwalone, co nie 

było jeszcze zrealizowane. Takim przykładem na to był mój dzisiejszy akt notarialny, w 

którym brało udział ponad  dwudziestu mieszkańców naszego miasta., a dotyczył 

prostowania udziałów w  budynku, który był sprzedany pod rządami róŜnych ustaw w 

długim okresie czasu. I takie przypadki się zdarzają. Prawo się zmienia. Zarówno to 

tworzone przez Sejm jak i to tworzone lokalnie przez Radę. Rada teŜ tworzy prawo, które 

niekiedy musi być ogłoszone w Dz.Urz. Woj. W-M. i stąd te uchwały Rady są takie waŜne 

i istotne , Ŝe muszą się znaleźć w spisie przepisów prawa lokalnego. Wzajemne relacje 

Rada – wójt, burmistrz to waŜne relacje. Ja mam nadzieję, Ŝe te relacje zawsze będą 

poprawne. Będzie to dla mnie panie przewodniczący, panie wiceprzewodniczący, pani 

przewodnicząca i wyobraŜam sobie, Ŝe w drugą stronę będzie zawsze oficjalnie tak. Nie 

tylko relacje słowne, ale relacje merytoryczne. Tyle co wiem, tak będzie z pewnością, ta 

Rada w tym składzie podejmie bardzo waŜne uchwały, które będą rzutować na naszą 

społeczność. Przyjmujemy interesantów, najwięcej ich jest w sprawach mieszkaniowych,  

w sprawach pracy i opieki społecznej. Mamy przed sobą bardzo waŜne projekty uchwał do 

podjęcia, których tamta Rada nie podjęła, a myślę, Ŝe ta Rada podejmie i zapisze się , tak 

jak to mówił jeden z redaktorów Gazety Pomorskiej, złotymi zgłoskami. Takie mamy 

przygotowania i szanse Wśród naszego grona mamy teŜ sympatyka bez granic piłki noŜnej, 
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sponsora, który i tutaj będzie odgrywał  waŜną rolę. Piłka noŜna była dla nas zawsze 

radością. Nawet niektórzy układali piosenki. UwaŜam, Ŝe będziemy szczycić się dalej, Ŝe 

mamy w Nowym Mieście Lubawskim dobrą druŜynę, super sponsora i radnych, którzy 

rozumieją i tę miłość do piłki noŜnej. Prawo jak mówiłam jest bardzo obszerne. Nie 

sposób, Ŝebym ja i państwo radni pojęli to co przez wieki zapisywane jest w prawie. 

Dlatego mamy dobrego mecenasa, który nas wspiera we wszystkich problemach i je 

prowadzi dla dobra miasta. Nie będę mówiła o sukcesach, bo one są. To nie jest sprawa o 

papiery moje dot. WTZ. To są pieniądze rzędu 200-300 tys. zł., które mecenas dochodzi  

i ma duŜe osiągnięcia.  Mam teŜ dobrego Zastępcę, który jak wziął strefę ekonomiczną w 

swoje ręce to doprowadził do końca, a wcześniej miałam sekretarza, któremu teŜ to zadanie 

powierzyłam a nie wykonał. Mam teŜ dobrych urzędników. Czasami się spieramy, ale im 

więcej  jest róŜnicy potencjału rozwiązywania  spraw na etapie podejmowania decyzji tym 

lepiej i tym mniej problemów później. Mamy juŜ komisje. Proponowałabym Wysokiej 

Radzie jak najszybsze podjęcie działań roboczych jako, Ŝe sprawy czekają. Termin 

zwołania dzisiejszej sesji się przedłuŜał, ale myślę, Ŝe nadgonimy to co zostało opóźnione. 

Poprzednia Rada odmówiła przekazania aportem gruntów kompleksu Makuszyńskiego do 

Warmińsko-Mazurskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej. Myślę, Ŝe prace rozpoczniemy 

tak jak pan przewodniczący wskaŜe i proszę o wyznaczenie szybkiego terminu sesji. 

Chciałabym na zakończenie złoŜyć swoją deklarację dobrej współpracy  na rzecz 

rozwiązywania  problemów mieszkańców Nowego Miasta Lubawskiego, ale nie tylko, bo 

równieŜ problemem stały się Partęczyny, o czym czytaliśmy w Gazecie Nowomiejskiej, ale 

myślę, Ŝe zgodnie razem  rozwiąŜemy i ten problem. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – 

Grzegorz Chętnicki zamknął obrady XLII-giej sesji Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący obrad:                                     Przewodniczący Rady Miejskiej  

         /Adam Straus/                                                        /Grzegorz Chętnicki/ 

 


